
 

 

 

 

 

 

De dubbele standaard in de 

Nederlandse wetgeving rond 

psilocybine, waarbij truffels 

legaal zijn en paddo's verboden, 

biedt een unieke kans voor 

medische toepassingen. Doordat 

psilocybine-houdende truffels vrij 

verkocht mogen worden, hebben 

wetenschappers en medici 

gemakkelijker toegang tot deze 

stof voor onderzoek. Dit 

vergemakkelijkt klinische studies 

en kan leiden tot de ontwikkeling 

van nieuwe behandelingen voor 

psychische aandoeningen. 

 

Sinds 1 december 2008 zijn 

paddo's, paddenstoelen die van 

nature psilocine of psilocybine 

bevatten, officieel verboden in 

Nederland. Dit verbod kwam na 

incidenten met buitenlandse 

toeristen, wat de bezorgdheid 

over de volksgezondheid deed 

toenemen. Het verbod omvat de 

verkoop, het bezit en de 

productie van paddo's, 

voornamelijk door de risico's van 

onvoorspelbare psychische 

effecten en de gevaren in 

stedelijke omgevingen. 

 

In tegenstelling tot paddo's 

blijven psilocybine-houdende 

truffels legaal. Truffels worden 

beschouwd als een andere 

categorie dan de bovengrondse 

paddenstoelen en vallen daarom 

buiten het paddo-verbod. Dit  

 

 

heeft geleid tot een bloeiende 

markt in smartshops, waar 

truffels vrij verkocht mogen 

worden, hoewel de verkoop aan 

strikte regels gebonden is: 

minderjarigen mogen geen 

truffels kopen en producten 

moeten voorzien zijn van 

waarschuwingen en 

gebruiksinstructies. 

 

De regelgeving rondom 

psilocybine heeft hiermee een 

bijzondere wending genomen. 

Hoewel beide, paddo's en 

truffels, dezelfde werkzame stof 

bevatten, worden ze anders 

behandeld onder de Nederlandse 

wet. 

 

Er is groeiende interesse in het 

therapeutisch potentieel van 

psilocybine. Wereldwijd 

onderzoeken onderzoekers de 

effecten van psilocybine op 

psychische aandoeningen zoals 

depressie en angststoornissen. 

 

De uitdaging ligt in het 

overwinnen van de angst voor 

drugs. De overtuiging dat drugs 

schadelijk en verslavend zijn, 

leeft sterk. Ondanks dat het 

Verdrag van Psychotrope Stoffen 

in 1971 deze stoffen verbood, 

erkende men destijds al dat ze 

onmisbaar zijn en dat hun 

beschikbaarheid voor medische 

doeleinden niet onredelijk  

 

 

beperkt mocht worden. Toch 

werden deze middelen zonder 

veel nadenken in de Opiumwet 

opgenomen. Het zou logischer 

zijn geweest om ze als 

geneesmiddelen te registreren, 

wat hun beschikbaarheid beter 

had gereguleerd. Totdat deze 

situatie wordt rechtgezet, rust de 

hoop op mensen met gezond 

verstand. 

 

Het communiceren van de 

voordelen en het opbouwen van 

vertrouwen zijn cruciaal. 

Aangezien psilocybine nog niet 

officieel als geneesmiddel is 

geregistreerd, is het de uitdaging 

om mensen te overtuigen dat ze 

hun medicijn bij de smartshop 

moeten halen in plaats van bij de 

apotheek. 
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